

PhD students: Passport Talent-Researcher* vs Student residence permit

*Please note that only fellowships over 1680€/month are eligible to a Passport Talent - Researcher

	Price	Duration	Allows to work more than 964h/year*	Allows to have a side job	Right to unemployment benefits if contract	Right to RECE card if fellowship	Taken into account for 10 years card**
Passport Talent-Researcher	200€ or 225€	Whole fellowship /contract	✓	✗	✓	✓	✓
Student residence permit	50€ then 75€/year	Renewable each year	✗	✓	✗	Only if holder of French Master	✗

*This means that you cannot have a full time contract for more than six months with a student visa or residence permit. If you have a **doctoral contract**, or any research contract for 1 year or more, you have to apply for a Passport Talent - Researcher.

For **citizenship, years under a Passport Talent - Researcher card also present a greater advantage than years under a student resident permit.

According to each individual situation, the Passeport-Talent Chercheur or the Student residence permit may be more suitable. We strongly recommend, when possible, to apply to the **Passport Talent-Researcher**, which opens more long-term possibilities.

If you have any question or want to discuss the best possibility for you, contact us at euraxess@unistra.fr



Doctorants : Passeport Talent-Chercheur* vs titre de séjour Étudiant

*Veuillez noter que seules les bourses supérieures à 1680€/m sont éligibles au Passeport Talent - Chercheur

	Prix	Durée	Permet de travailler plus de 964h/an	Permet d'avoir un autre emploi	Ouvre les droits aux allocations chômage si contrat	Ouvre le droit à la carte RECE si bourse	Pris en compte pour la carte de 10 ans*
Passeport Talent-Chercheur	200€ ou 225€	Toute la bourse /le contrat	✓	✗	✓	✓	✓
Titre de séjour étudiant	50€ puis 75€/an	A renouveler tous les ans	✗	✓	✗	Seulement si vous avez un Master français	✗

*Cela signifie qu'il n'est pas possible d'avoir un contrat à temps plein pour plus de 6 mois avec un titre ou visa étudiant. Si vous avez un **contrat doctoral**, ou tout contrat de recherche pour un an ou plus, vous devez demander un Passeport Talent Chercheur.

Pour la **naturalisation, les années sous Passeport - Talent Chercheur présentent aussi un plus grand avantage que les années sous titre étudiant.

Selon chaque situation individuelle, le Passeport Talent - Chercheur ou le titre de séjour étudiant peut être plus approprié. Nous recommandons fortement de demander un **Passeport Talent - Chercheur**, qui ouvre plus de possibilités à long terme.

Vous avez des questions, ou souhaitez échanger sur la meilleure possibilité pour vous ? Contactez-nous sur euraxess@unistra.fr

